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Wolfgang: Maar Baron, wat heeft u een grote 
hekel?
Baron: Dat is om beter te kunnen hekelen, Wolf-
gang.
Wolfgang: Kunt u iets over uw achtergrond 
vertellen? 
Baron: Ik stam uit een oud adellijk geslacht van 
heersers, jagers en verzamelaars. Mijn bet-
overgrootouders emigreerden in 1785 vanuit 
Münchhausen, een dorpje met 3605 inwoners, 
naar Nederland. Münchhausen ligt dicht bij het 
Proxywoud en bij Marburg, dat later bekend 
werd door het Marburg-virus.
Mijn voorouders waren niet sterk, maar stonden 
wel bekend om hun sterke verhalen en konden 
sterk overdrijven. Het familie-DNA is ook in onze 
huidige generatie nog sterk aanwezig. Ik heb me 
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Dit fabelachtige interview heeft niet in werkelijkheid plaatsgevonden. Wolven 

kunnen immers niet praten en baronnen zijn met een kaarsje te zoeken. En de 

sprookjesbaron in dit interview doet uitlatingen die zouden kunnen uitmonden in 

misdrijven, zoals het vangen of zelfs doden van de streng beschermde wolf. Zoiets zou een echte 

baron niet snel doen, noblesse oblige. Elke gelijkenis met de werkelijkheid berust dus op louter toeval, 

hoewel we ons in de voorbereiding op dit sprookjesinterview wel degelijk hebben gebaseerd op 

betrouwbare bronnen en echte baronnen. Maar het interview blijft parodie; mag daarom op veel 

punten niet verward worden met de werkelijkheid, hoeveel gelijkenis er ook uit spreekt. 

Een fictief interview dus van Wolfgang Jägermeister met Sieuwerdt Baron von Wurst zum Worst over 

het eenzame bestaan van een drakendoder in een beschaafd land. 

inmiddels teruggetrokken in mijn eigen wereldje, 
dat met hekken van de buitenwereld is afgeslo-
ten. Mogelijk gemaakt door de  Nederlandse 
overheid die vanuit de Nederlandse  Eliminatie 
Maatschappij (NEM) een  miljoenenhypotheek 
verstrekte ten behoeve 
van ons jachtgebied, 
en die hypotheek in 
1962 via een speci-
ale gelegenheidswet 
kwijtschold.1

Wolfgang: kunt u 
iets vertellen over 
de moeflons in het 
gebied waar u het beheer heeft?
Baron: De moeflons zijn oorspronkelijk uit Cor-
sica geïmporteerd ten behoeve van de jacht.
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Mooie exotische dieren die zeer geliefd zijn bij 
onze jachtgasten, die er veel voor over hebben 
zo’n prachtige trofee boven de schoorsteen te 
kunnen hangen. En het vlees verwerken we tot 
stoofpotjes die in onze landgoedwinkel ingeblikt 
te koop zijn. Zo kunnen we het genot van het 
schot combineren met een mooie opbrengst 
en met biologisch vlees op het bord van onze 
 klanten.2

Wolfgang: is het waar dat een deel van de 
kudde moeflons tijdelijk in het buitenland in 
ballingschap gaat, buiten bereik van inheemse 
predatoren? 3 
Baron: Welnee, dat was een publiciteitsstuntje. 
We hebben helemaal geen vergunning om 
moeflons te vangen en te verplaatsen naar een 
buitenlandse bestemming voor wolfmijdende 
 ballingschap, maar alle vaderlandse media 
 tuinden erin.
Ze hadden kunnen weten dat een eenvoudig hek 
ook zou volstaan om de moeflons te scheiden 
van de wolf, zoals te zien is op het landgoed 
Noorderheide, maar evacuatie of zelfs deporta-
tie klonk veel spannender en was meer in lijn met 
onze oorlogsretoriek.
Wolfgang: Vindt u dat jagers en 
terreinbeheerders een schadevergoeding moeten 
krijgen voor de concurrentie die de wolf aanricht 
door grote hoefdieren te eten zonder ervoor te 
betalen?
Baron: Absoluut, wij geven veel geld uit om een 
gezonde wildstand mogelijk te maken en willen 
zelf kunnen oogsten uit de natuur. Als de wolf 
dan onze dieren opeet, kunnen onze jagers ze 
niet meer schieten en kunnen wij de jachtbuit niet 
meer verkopen. Dat is toch zeer schadelijk voor 
onze exploitatie-inkomsten? 4

Wolfgang; Hoe denkt u dat de wolf in uw 
hermetisch afgesloten domein heeft kunnen 
komen?
Baron: Dat moet door kwaadwillenden gebeurd 
zijn, mensen die gaten knippen in onze hekken 
of die de wolf zelfs met een auto ons terrein 
 binnengesmokkeld hebben.
Wolfgang: Heeft u daar bewijs voor?
Baron: Nee, dat niet, maar het lijkt mij een 
 logische aanname, zal ik maar zeggen.
Wolfgang: U geeft aan dat u aanwijzingen heeft 
dat de wolf die op uw terrein voorkomt mogelijk 
een kruising tussen een wolf en een hond zou 

zijn. Kunt u die aanwijzingen met ons delen? 5 
Baron: Nee, we vonden het vooral nuttig om die 
verdenking alvast rond te strooien, omdat kruisin-
gen tussen wolf en hond makkelijker in aanmer-
king komen om afgeschoten te worden. Twijfel 
zaaien kan daar natuurlijk bij helpen!6

Wolfgang: U stelt dat wolven die niet bejaagd 
worden hun angst voor de mens zouden kunnen 
verliezen en daardoor gevaarlijk zouden kunnen 
worden voor de mens? Heeft u daar bewijs 
voor?
Baron: In de Europese beschermingswetgeving 
mogen ‘probleemwolven’ alleen worden gescho-
ten als ze een duidelijk gevaar voor de mens 
vormen. Dus door te stellen dat we te maken 
hebben met een  hybride wolf die ook nog eens 
gevaarlijk voor mensen zou kunnen worden, heb-
ben we de grootste kans om de wolf uit het park 
te kunnen verwijderen.7

Wolfgang: Maar de 
wolf is inheems en 
de moeflon is een 
exotische soort die ten 
behoeve van de jacht 
geïmporteerd is. Net 
zoals veel edelherten 
en wilde zwijnen 
overigens geïmporteerd zijn ten behoeve van de 
jacht, vindt u dat niet inconsequent?
Baron: Ach, al dat gedoe over inheems of 
uitheems. We hebben allemaal op school 
 leren zingen dat we ‘van Duitschen bloed’ zijn 

Uitheems? We hebben 

toch de Kooohoooning 

van Hispanje!
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en de ‘Koooohooooning van Hispanje’ altijd 
geëerd hebben. Ons vorstenhuis is ook goed-
deels  geïmporteerd; ik vind de voorkeur van 
de particuliere grondbezitters veel belangrijker 
dan de mening van biologen en zogenaamde 
 natuurbeschermers.8

Wolfgang: U spreekt over de verkoop van 
‘biologisch’ vlees door het park. Mag dat 
zomaar, biologisch is toch een beschermd 
keurmerk? 9

Baron: Ik vind dat geschoten wild biologisch is, 
en dat ik dat vind lijkt me het voornaamste.
Wolfgang: Kent u de dissertatie van Wolkers 
waarin beschreven wordt dat in grote 
hoefdieren die op de Veluwe geschoten worden 
in het orgaanvlees nogal wat zware metalen 
voorkomen? 10

Baron: Ik ken alleen het boek van Wolkers dat 
gaat over Turks Fruit, heb ik met plezier gelezen, 
maar ik wist niet dat hij ook over het wilde leven 
in de natuur gepubliceerd heeft.
Wolfgang: U weet dat de wolf niet verstoord 
mag worden volgens specifieke verplichtingen 
die voortvloeien uit artikel 12(1)(b) van de 
Habitatrichtlijn, vastgelegd in artikel 3.5(2) van 
de Wet natuurbescherming, die het “opzettelijk 
verstoren” verbiedt?
Baron: De wolf moet zo snel mogelijk ophoepe-
len, maakt me niet uit hoe! 11

Wolfgang: Kent u de uitspraak van het Europese 
Hof uit 2020, waarin bepaald wordt dat 
beschermde dieren zoals de wolf niet mogen 
worden gevangen, verstoord of gedood, en ook 
niet naar een andere locatie mogen worden 
gebracht? 12

Baron: Natuurlijk kennen we die uitspraak, maar 
wij pleiten voor andere wetgeving of een uitzon-
dering op de bestaande wetgeving.
Wolfgang: Maar dat is juist uitgesloten door de 
huidige wetgeving.
Baron: Dat zullen we nog weleens zien.
Wolfgang: Waarom trekt u steeds alles rond de 
wolf in twijfel?
Baron: Omdat echte wilde wolven niet langs het 
fietspad lopen en de Nederlandse wolven wel. 
Daarom denk ik dat het best eens kruisingen tus-
sen een wolf en een hond zouden kunnen zijn.13

Wolfgang: Waarom zijn het juist jagers en 
vertegenwoordigers van de Federatie Particulier 

Grondbezit die zo ageren tegen de wolf? Zij 
klaagden eerder toch juist dat grote hoefdieren 
in Nederland geen natuurlijke vijanden zouden 
hebben en dat de jagers die rol daarom zouden 
moeten vervullen?
Baron: Wij zijn voor extensieve veeteelt, boeren 
voor de natuur. We eten met zijn allen vlees. En 
dat willen we blijven doen zonder concurrentie 
van de wolf.14

Wolfgang: Wat vindt u ervan dat uit onderzoek 
van wolvendrollen blijkt dat het menu van 
wolven voor 50,9% bestaat uit ree, 22,5% uit 
hert, 20,3% wild zwijn, 20,3% 
haas en konijn, 3,2% en 
slechts voor 1,6% uit schapen 
en ander vee? En dat wolven 
in Nederland samen 300 
schapen doden per jaar, 
loslopende honden 4.000 tot 
13.000 schapen en mensen 
jaarlijks 600.000 schapen?
Baron: Ik vind elk stukje wild dat we kwijtraken 
aan de wolf zonde!
Wolfgang: Vindt u dat mensen straffeloos 
mogen fantaseren over het begaan van 
jachtmisdrijven, zoals het afschieten van de 
wolf, waarop hoge boetes en gevangenisstraffen 
staan?
Baron: Iedereen fantaseert weleens over iets dat 
eigenlijk niet mag.
Wolfgang: De provincie heeft miljoenen 
geïnvesteerd in wildpassages en betaalde 
bijvoorbeeld het Nationale Park de Hoge Veluwe 
honderdduizenden euro’s gebruiksvergoeding 
voor het niet plaatsen van hekken. Die hekken 
werden toch geplaatst. Wat vindt u daarvan als 
collega terreinbeheerder?
Baron: Wat ze gelijk hebben bij de Hoge Ve-
luwe. De provincie blaft wel maar durft toch niet 
te bijten.
Wolfgang: Bent u zelf bereid de hekken rond het 
door u beheerde landgoed weg te halen om het 
natuurlijk trekgedrag van de dieren weer ruimte 
te bieden?
Baron: Natuurlijk niet! Als de dieren wegtrek-
ken uit onze zandbak zullen er geen betalende 
bezoekers meer komen en zal onze jachtbuit 
geen aftrek meer vinden. Daar beginnen we niet 
aan!15

Elk stukje wild dat 

we kwijtraken aan 

de wolf is zonde!


